
Predsjedništvo Udruge HSR 

Rijeka, 04. lipnja 2005. 

 

ZAPISNIK 

 

sa 8. sjednice Proširenog predsjedništva Udruge hrvatskih srednjoškolskih 

ravnatelja, održane o4. srpnja 2005. godine  s početkom u 11,00 sati u prostorijama 

Skupštine Grada Rijeke, Korzo 16. 

 

Sjednicu je pripremio i sazvao, te joj predsjedavao predsjednik Udruge Ivica Lovrić.  

 

Prije samog početka sjednice nazočnima su se obratili domaćini: prof. Branka Renko-

Silov, Pročelnica Odjela gradske uprave za odgoj i školstvo Grada Rijeke, i mr.sc. Jasna 

Blažević, Pročelnica Ureda za društvene djelatnosti Primorsko-goranske županije. 

 

Predsjednik Udruge Ivica Lovrić zahvalio je domaćinima na riječima dobrodošlice i 

dobrim željama za uspješan rad Predsjedništva na današnjoj sjednici, te je započeo sa 

službenim dijelom sjednice. 

 

Konstatirao je da je ovoj sjednici Predsjedništva u proširenom sastavu nazočno 16 od 

ukupno 22 članova, što je dovoljan broj za pravovaljano odlučivanje. 

 

Nazočni članovi: 

 

Neda Tolj Kramarić, Mladen Kamenjarin, Željka Štefša, Ružica Črnjević, Davor 

Vidaković, Krešimir Bronić, Alan Labus, Mile Lulić, Jelka Grđan, Brunoslav 

Sabolek, Ivan Vidmar, Željka Korlević, Željko Vukelić, Ivanica Belamarić i Višnja 

Francetić.  

 

Nenazočni članovi: Zvonimir Đurić, Ivan Živković, Slavko Ivanković, Dušanka 

Novak, Jozo Jurković i Jozo Bešlić –ispričali su se opravdanim razlozima.   

 

Ostali nazočni: Stanko Berečki - član Nadzornog odbora, Grgo Luburić-ravnatelj 

Učeničkog doma Maksimir, Tajnik UHSR, prof.Branka Renko – Silov i mr. sc. Jasna 

Blažević-predstavnice lokalne uprave.. 

 

Predsjednik Udruge predložio je slijedeći dnevni red na usvajanje: 

 

1. Usvajanje zapisnika sa 7. sjednice Predsjedništva 

2. Stanje i perspektive srednjeg školstva u Primorsko-goranskoj županiji 

3. Izvješće o radu stručnog povjerenstva za osposobljavanje ravnatelja 

4. Organizacija Stručnog skupa u rujnu 2005. godine 

5. Izmjene Zakona o srednjem školstvu 

6. Analiza članstva UHSR 

7. Različito 

 

Kako nitko od nazočnih nije imao primjedbi na predloženi dnevni red, predsjednik Udruge 

dao je prijedlog dnevnog reda na usvajanje. 

 

ZAKLJUČAK: Predloženi dnevni red jednoglasno je usvojen. 

 

Ad-1. Usvajanje zapisnika s prethodne sjednice Predsjedništva 

 

Nije bilo primjedbi na zapisnike prethodne sjednice.  

 

ZAKLJUČAK: Zapisnik prethodne sjednice Predsjedništva jednoglasno  usvojen. 

 



Ad-2. Stanje i perspektive srednjeg školstva u Primorsko-goranskoj županiji 

 

Gđe Renko-Silov i Blažević iznijele su iscrpno stanje u Gradu Rijeci i Županiji u kojoj 

ima momentalno 31 srednja škola. Za 30 škola osnivačka prava ima GPŽ a 1 se financira 

kroz decentralizirana sredstva. Od toga su 3 škole u Gorskom Kotaru, 3 na otocima a 25 

u gradovima Rijeci, Opatiji i Crikvenici.  

Istaknuti su problemi: 

- smanjivanje učeničke populacije za 3-5% godišnje, najviše u Gorskom kotaru, a 

onda na otocima pa u gradovima 

- slaba ili nikakva komunikacija s matičnim Ministarstvom, nema partnera za 

razgovor niti senzibiliteta za one koji su van Zagreba 

- financijski problemi vezani uz isplatu sudskih presuda za regres 2001. – 

dopušteno je paraliziranje sustava zbog neosiguravanja sredstava za isplatu 

potpisanih obveza; momentalno je 12 škola u blokadi kojima se pomaže na taj 

način da Županija preuzima direktno financiranje troškova iz decentraliziranih 

sredstava 

- nepostojanje Minimalnog pedagoškog standarda koji bi trebao biti osnova na 

temelju koje se postavljaju kratkoročni i dugoročni ciljevi, ovako se ide obrnutim 

putem.  

Model financuranja preuzet od Ministarstva modificiran je 2004. Županija je nabavila 

program koji omogućava ON-LINE povezivanje s računovodstvima škola.  

Županija financira i neke programe javnih potreba iznad minimalnih, kao što su 

produženi boravak učenika, kreativni rad, edukacija stručnih suradnika, izdavanje 

tiskovina natjecanja u znanju i SŠK te pomaže školama u sudskim procesima. 

Grad Rijeka kao širu javnu potrebu financira gradsku razinu natjecanja, osigurava 

nagrade mentorima za državni i međudržavni novo, potporu za izdavanje školskih listova 

i monografija, međunarodnu suradnju i odlazak profesora na međunarodne seminare.  

Za investicijsko održavanje i kapitalne projekte osigurano je u ovoj godini 2 500 00kn 

prvenstveno za obnovu kotlovnica. 

U planu je izgradnja novog srednjoškolskog centra, zasad se dovršava projektni 

zadatak.  

 

Ad-3. Izvješće o radu Povjerenstva za osposobljavanje ravnatelja 

 

Predsjednik Udruge Ivica Lovrić izvjestio je da je na prijedlog Udruge 22. 04. 2005. 

imenovano Povjerenstvo za osposobljavanje ravnatelja, kojemu je predsjednik prof. 

dr. Stjepan Staničić. Prvi zadatak Povjerenstva je da do 9. mj. 2005. godine izradi 

kriterije za licenciranje ravnatelja, a zatim zatim uvjete za dobivanje i zadržavanje 

trajne licence. 

 

ZAKLJUČAK: Budući da su predstavnici povjerenstva službeno spriječeni, 

izvješće će podnijeti na jednom od idućih sastanaka. 

 

 

 

Ad-4. Organizacija stručnog skupa u rujnu 2005. 

 

Predsjednik Udruge Ivica Lovrić izvjestio je da je na inicijativu Zavoda za školstvo 

stručni skup ravnatelja planiran za 20., 21. i 22. rujna 2005., s time da bi se prvi dan 

skupa iskoristio za održavanje Skupštine UHSR, a nakon toga nastavilo bi se sa 

stručnim skupom. Stručni skup će biti najavljen u Katalogu stručnih skupova. Što se 

tiče mjesta održavanja, ispada najbolje da se skup opet održi u Opatiji jer mnoga 

mjesta traže rezervaciju do 12 mj. unaprijed, mnogi hoteli su zauzeti, Osijek i Zagreb 

su skupi, a otoci nepraktični. 

Podijeljeni su pisani materijali – ponuda smještaja. 

Za dnevni red predlažu se za sada teme: 

1. Izvješće o radu Povjerenstva za osposobljavanje ravnatelja 



2. Izmjene Zakona o srednjem školstvu  

3. NOS za srednje škole 

4. Aktualna problematika 

Nakon kraće rasprave u kojoj su sudjelovali Berečki ( inzistirati na kvaliteti radionoca 

i predavača, a ne kvantiteti ), Luburić ( nemogućnost organiziranja skupa u 

kontinentalnom djelu zbog malih ili nekvalitetnih kapaciteta i previsokih cijena ), 

Vukelić ( u Slavoniji dolaze u obzir samo Bizovac – ispod svih nivoa, Osijek – skup, 

Našice – premali kapacitet ), i Lovrić ( UHSR je za Opatiju dobio pismenu ponudu u 

kojoj su cijene nešto više od ranije spominjanih ) donesen je   

 

ZAKLJUČAK:Organizirati stručni skup u Opatiji u predloženom terminu, uz 

obvezu da povjerenstvo u satavu Lovrić, Luburić, Črnjević, Vukelić odu nakon 

sjednice i pokušaju dogovoriti što povoljnije cijene za održavanje skupa. 

 

 

Ad-5. Izmjene zakona o srednjem školstvu 

 

Predsjednik Udruge Ivica Lovrić izvjestio je članove predsjedništva o aktivnostima 

poduzimanima tijekom priprema Zakona o izmjenama i dopunama Zakona o 

srednjem školstvu: U radnim materijalima stajala je mogućnost povratka ravnatelja 

na radno mjesto, ali je u konačnom prijedlogu to izbačeno. Na telefonsku informaciju 

o izbacivanju naših već dogovorenih izmjena odmah sam reagirao i 24. 05. pozvan 

sam na sastanak u Ministrastvo. Nisam mogao ispred Udruge prihvatiti argumente 

Ministarstva. Ministar je obećao pismeno obvezati se ravnateljima na unošenje 

promjena u smislu reguliranja statusa. Budući da se ništa nije dešavalo, na moju 

pismenu intervenciju od 30. 06. stigao je 01. 07. odgovor iz Ministarstva koji je 

potpisao g Ujević i koji mene osobno ne zadovoljava. 

 

Članovima predsjedništva podijeljeni su pisani materijali –kopije prepiske između 

predsjednika UHSR i Ministrastva, te je otvorena rasprava. 

  

Kamenjarin: Ministar je u Opatiji svašta obećao a ništa nije ispunio. 

 

Belamarić: Imamo nekoliko slučajeva da su ljudi ostali bez posla, stariji su dobili 

otpremninu i mirovinu, ali mlađi su doslovce ostali bez posla. Doći ćemo u situaciju da 

mlađi perspektivni ljudi neće htjeti u ravnatelje, a bez entuzijasta škole gube. 

 

Vidaković: Predlažem da ne plačemo jedni drugima, nego napravimo što možemo. 

 

Blažević: Nije istina da se daju veće ovlasti osnivačima, sada samo sve članove 

školskih odbora imenuje Skupština i usvaja Statut škole. Kod usklađivanja akata bit 

će problema sa rokovima, postoji opasnost da u nekim školama škole neko vrijeme 

ostanu bez školskih odbora kojima istječe mandat. 

 

Sabolek: Stvari se kreću na gore a ne na bolje, obratiti pozornost na članke 10. i 25. 

i koji pogoršavaju socijalno stanje. Nema nikakvih uvjeta pod kojima prosvjetni 

inspektori mogu pokrenuti smjenu ravnatelja, ostavljene su im slibodne ruke. 

 

Luburić: Rok od 60 dana za usklađivanje akata od dana stupanja na snagu je vrlo  

kratak, možda će ga produžiti. Problem je i neusklađenost Zakona i Kolektivnog 

ugovora jer je u njemo istaknuto pravo glasa sindikalnom povjereniku, a toga u 

Zakonu nema. 

 

Korlević: Kako razriješiti nejasnoće oko neusklađenosti Zakona i Kolektivnog 

ugovora i izbjeći nepotrebne sukobe sa sindikalnim povjerenicima. 

 

Luburić: Treba upozoriti pravnu službu Ministarstva i tražiti tumačenje. 



 

Berečki: 15 godina se ravnatelji bore za svoj status a situacija je ista. Ravnatelji su u 

podređenom položaju za što krivim ljude u Ministarstvu. Pravna služba ne daje 

nikakve ili daje loše odgovore. Najmanje cijenjeni dio društva je prosvjeta a na nju se 

stavljaju najveći zahtjevi. 

 

Lovrić: Stvari se ne odvijaju dobro, od partnerskog odnosa s Ministarstvom nema 

ništa. Predlažem da koncipiramo poruku sa ovog skupa vezano za izmjene zakona, za 

što je već u stvari kasno, i uvođenje državne mature. 

 

U raspravi su još sudjelovali Lulić, Belamarić, Vidaković, Bronić Berečki, Sabolek, 

Renko-Silov, Labus i Lovrić, donesen je jednoglasno  

 

ZAKLJUČAK: Predsjednik Lovrić će napraviti prijedlog pisanog materijala koji 

će sutra uputiti mailom predsjednicima županijskih ogranaka. Predsjednici 

ogranaka zadužuju se da, po mogućnosti do kraja tjedna, održe sastanke 

ogranaka na kojima će razmotriti materijal i dati suglasnost za objavljivanje 

ili primjedbe. 

 

Ad-6. Analiza članstva UHSR-a 

 

Predsjednik Udruge Ivica Lovrić izvjestio je da je 16 županijskih ogranaka dostavilo 

podatke o članstvu, pa moli i ostale da to učine. 

Također se mole predsjednici ogranaka da u slučajevima promjena ravnatelja odmah 

ažuriraju podatke. 

 

Ad-7. Različito 

 

Kako pod ovom točkom dnevnog reda nije više bilo primjedbi, pitanja niti prijedloga, 

predsjednik Udruge zaključio je sjednicu. 

Sjednica je zaključena u 14,00 sati. 

 

Zapisničar:                                                                     Predsjednik Udruge: 

Željka Korlević                                                               Ivica Lovrić 


